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§ 42 
Fastställande av föredragningslista 
 
Kultur- och fritidsnämnden fastställer utsänd föredragningslista med tillägg att 
inlämnade nämndinitiativ från Marianne Damström Gereben (L) om bokningsbar 
fotbollsplan i Hagalund samt Flaggskeppet behandlas under punkt 10 Övrigt. 
 
 
 
 
 

§ 43 
Information 
 
Kultur- och fritidsnämnden tar del av information om förvaltningens trygghetsarbete 
med hänsyn till händelserna på Skytteholms IP. 
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§ 44 
Delårsrapport augusti 2023 (KFN/2022:1) 
 

Beslut 
Kultur- och fritidsnämnden tar del av delårsrapporten per augusti 2023. 
 
Sammanfattning 
Under året har ett dialogarbete genomförts kopplat till uppdraget kring det långsiktiga 
lokalbehovet hos stadens idrottsföreningar. Arbetet har skett i nära dialog med Solna 
Idrottsföreningars Samorganisation (SAM) och resultatet används framåt i planering 
och fortsatt arbete. Utveckling och ombyggnation av Vasalundshallen för 
inomhusidrott har fortlöpt. Även arbetet med att upphandla driftsleverantör till stadens 
nya simhall och utebad har fortskridit. 
 
För att locka fler barn till kulturskolan har riktade insatser genomförts på skolor och 
fritidshem. Genom uppvisningar, workshops, föreställningar och prova-på-aktiviteter 
har man nått ut till många nya barn. Dessutom har en lägre taxa införts på alla 
kulturskolans aktiviteter från och med januari för att möjliggöra för fler att kunna delta. 
 
Solna Sport & Lek, som håller i utlåning av sport- och friluftsartiklar, har startat 
insamling av sport-, lek- och friluftsartiklar för återbruk. Insamlingen syftar till att öka 
utbudet inför vintersäsongen då man planerar att utöka verksamheten med ett mer 
omfattande fritidsbibliotek med gratis utlåning. 
 
På Överjärva gård har man arrangerat flera gårdsdagar med teman som djur, natur, 
hållbarhet och friluftsliv. Arbetet med att etablera en 4H-gård pågår, och 
kommunstyrelsen har gett kultur- och fritidsnämnden i uppdrag att utveckla Överjärva 
gård till ett friluftsmuseum. Nämnden har även fått i uppdrag att samordna aktörerna 
på gården. 
 
Under skolloven har det genomförts många aktiviteter för barn och unga i staden. 
Överjärva gård har haft gårdsdagar med barnteater, Statarmuseum och friluftscafé med 
grillning. Skytteholmsparken var öppen hela sommaren med utlåning av lekutrustning 
och aktiviteter för yngre barn. Mötesplatsen Fabrik 38 i Hagalund höll öppet nästan 
hela sommaren för att öka tryggheten och erbjuda aktiviteter för ungdomar, och AIK 
Fotboll bjöd in ungdomar till spontanidrott och fotbollsturnering under två veckor. Vid 
stadens mötesplatser för unga har ett utökat sommarprogram genomförts av 
fritidsverksamheten. Kulturskolans Kulturparken vid Parkskolan erbjöd ett brett 
program inom dans, målning, musik och teater. 
 
Under året har nämnden antagit en ny konstplan. I den förstärks fokuset på hur 
Solnaborna ska kunna bidra till konsten i stadsmiljön genom till exempel tillfällig konst 
så som muralmålningar, graffitiprojekt eller annan gatukonst. 
 
Arbete pågår med att ta fram en ny biblioteksplan, som träder i kraft den 1 januari 
2024. Fysiska och digitala dialoger med Solnaborna och representanter från berörda 
förvaltningar har genomförts inom ramen för projektet. I Hagalund pågår projektet 
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Bokstart som syftar till att stimulera språkutvecklingen hos små barn genom samverkan 
mellan folkbibliotek, barnhälsovård och förskola. 
 
Det kontinuerliga arbetet med att byta till energieffektiv belysning på stadens 
idrottsanläggningar fortlöper. Under sommaren har energieffektiv belysning installerats 
på ishall 2, Skytteholms IP och Bergshamra IP. 
 
Arbetet med nämndmålen och nämndens uppdrag pågår enligt plan. De fyra 
nämndmålen bedöms vara uppfyllda vid årets slut. 
 
Kultur- och fritidsnämndens resultat till och med augusti visar ett överskott på 2,8 mkr 
jämfört med budget. Detta beror främst på högre intäkter än förväntat. Nämndens 
helårsprognos förväntas visa ett underskott på 3 mkr vilket främst beror på högre 
elkostnader samt engångskostnader för den nya simhallen. 
 
Hittills visar nämnden upp ett investeringsutfall på 0,4 mkr. En del av projekten 
kommer att genomföras under hösten. Helårsprognosen för investeringar förväntas bli 
3,2 mkr. 
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§ 45 
Verksamhetsplan och budget 2024 (KFN/2023:1) 
 

Beslut 
Kultur- och fritidsnämnden fastställer förvaltningens förslag till verksamhetsplan och 
budget inklusive mål, ekonomiska ramar, konkurrensplan och internkontrollplan. 
 
Sammanfattning 
Solna är en stad med ett brett och framgångsrikt idrotts-, fritids- och kulturliv, som ofta 
får positiva omdömen. Kultur- och fritidsnämndens verksamheter bidrar till detta goda 
resultat. Genom att kontinuerligt utveckla verksamheter och anläggningar kan nya 
målgrupper nås och utbudet breddas. 
 
Nämnden ska fortsätta att utveckla och erbjuda attraktiva kulturmiljöer och aktiviteter. 
Med start under 2023 och framåt ska Överjärva gård utvecklas till ett friluftsmuseum 
med fokus på att utveckla, kulturhistoriska lek- och lärmiljöer, caféverksamhet, 
mötesplatser, utemiljön samt aktiviteter och evenemang. På Överjärva gård ska också 
en 4H-gård etableras, vilken ska erbjuda en öppen verksamhet med kurser, utbildningar 
och läger för barn och unga. Platsen ska också erbjuda möjlighet för unga att få ta ett 
första steg in på arbetsmarknaden via praktik och säsongsjobb. 
 
Stadens mötesplatser för unga ska fortsätta att utvecklas för att främja social hållbarhet 
och trygghet genom att erbjuda attraktiva och meningsfulla fritidsaktiviteter. Genom 
förebyggande arbete med stadens unga kan nämnden bidra till att undvika eller 
minimera riskfaktorer och istället främja positiva och hälsosamma beteenden. Det 
handlar om att skapa en trygg och stödjande miljö, erbjuda meningsfulla 
fritidsaktiviteter, bygga relationer och visa på goda förebilder samt tillhandahålla 
resurser och stöd. Socialnämndens tillsättning av fältassistenter kommer också att bli en 
viktig del i stadens förebyggande trygghetsarbete och ska bedrivas i nära samverkan 
med polis, skola och kultur- och fritidsnämndens verksamheter. Dessutom är det 
fortsatta samarbetet med förenings- och näringslivet samt civilsamhället avgörande om 
arbete ska bli framgångsrikt. 
 
Nämnden ska bidra till att sänka tröskeln till motion och rörelse. Genom att erbjuda 
gratis tillgång till mer fritidsutrustning bidrar stadens utökade fritidsbibliotek inom 
Solna Sport & Lek till att skapa en mer inkluderande och rättvis fritid. Fritidsbiblioteket 
blir en värdefull resurs som bidrar till att sänka trösklar för motion samt främjar hälsa 
och välbefinnande samt uppmuntrar till hållbarhet och återbruk. 
 
I takt med att staden växer och för att möta behoven hos invånare och 
idrottsföreningar, ska stadens idrottsanläggningar utvecklas och förbättras. Nämnden 
kommer att bidra till kommunstyrelsens arbete med att ta fram förslag på hur stadens 
idrottsanläggningar kan utvecklas, med särskilt fokus på Vasalundshallen, Skytteholms 
IP och Solnahallen. Arbetet och utvecklingen ska ske i dialog med föreningslivet. I den 
växande stadsdelen Järvastaden pågår anläggningen av en ny idrottsplats med tre 
fotbollsplaner för sju-, nio- respektive elvamannalag. Den nya idrottsplatsen blir stadens 
näst största fotbollsanläggning efter Skytteholms IP och kommer att ge ett tillskott på 
över 10 000 träningstimmar per år för Solnas skolelever och föreningsliv. 
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Kulturskolan har en viktig roll för alla Solnas barn och unga och ska bedriva 
verksamhet i ändamålsenliga lokaler runt om i Solna. 
 
Konsten i Solna ska bidra till att öka den sociala hållbarheten genom att ge platser i 
staden karaktär, identitet och verka för inkludering samt vara trygghetsskapande. 
Konsten i Solna ska möjliggöra för konstnärligt medskapande i de offentliga rummen 
för ökad delaktighet och kreativitet hos Solnaborna. 
 
Biblioteksverksamhet ska fortsätta att utvecklas för att bli än mer tillgänglig och 
inkluderande i hela Solna. Biblioteket som mötesplats ska också fortsätta att utvecklas 
genom samarbeten och synergier med andra verksamheter och förvaltningar i staden. 
 
Kommunstyrelsen har i planeringsförutsättningarna beslutat om fyra övergripande mål 
för staden och fyra nämndmål för kultur- och fritidsnämnden. 
 
Nämndens budgetram uppgår till 174,5 mkr, vilket är en ökning med 5,7 mkr i 
jämförelse med föregående år. Nämndens investeringsbudget uppgår till 5,3 mkr, vilket 
är en ökning med 2,1 mkr i jämförelse med föregående år. 
 
Röstförklaringar 
Marianne Damström Gereben (L ) deltar inte i beslutet enligt bilaga 1. 
Anders Karlsson (KD) deltar inte i beslutet enligt bilaga 2. 
Johan Salminen (M) och Anna Carlström Lindblom (M) deltar inte i beslutet enligt 
bilaga 3. 
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§ 46 
Utveckling av Överjärva gård till ett friluftsmuseum 
(KFN/2023:48) 
 

Beslut 
Kultur- och fritidsnämnden fastställer förvaltningens förslag till programarbete för 
utveckling av Överjärva gård till ett friluftsmuseum. 
 
Sammanfattning 
I maj 2023 fick kultur- och fritidsnämnden i uppdrag av kommunstyrelsen att ta fram 
en programhandling för hur Överjärva gård kan utvecklas till ett friluftsmuseum, 
KS/2023:118. 
 
Förvaltningen har, tillsammans med andra berörda förvaltningar, tagit fram ett 
programarbete som innehåller: 

• verksamhetsinriktning och säsongsbaserade aktiviteter för friluftsmuseet. 
• verksamhetsanpassningar av fastigheterna Ladugården, Gula villan och 

utemiljöer för vidare utredning av fastighetsägaren. 
• tekniska, organisatoriska och ekonomiska förutsättningar för utvecklingen av ett 

friluftsmuseum på Överjärva gård. 
 
Yrkanden 
Sandra Lindström (V) föreslår att kultur- och fritidsnämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
Marianne Damström Gereben (L) föreslår att kultur- och fritidsnämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag med tillägg enligt bilaga 4. 
Johan Salminen (M) och Anders Karlsson (KD) föreslår att kultur- och fritidsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag med tillägg enligt bilaga 5. Marianne Damström 
Gereben (L) ansluter sig till den första punkten i tilläggsförslaget. 
 
Beslutsgång 
Ordförande konstaterar att det finns tre förslag till beslut: 
Förvaltningens förslag 
Förvaltningens förslag med tillägg enligt bilaga 4 
Förvaltningens förslag med tillägg enligt bilaga 5 
 
Ordförande frågar först om nämnden kan besluta enligt förvaltningens förslag till beslut 
och konstaterar att nämnden beslutar enligt det. 
 
Ordförande frågar därefter om nämnden kan besluta enligt Marianne Damström 
Gerebens (L) tilläggsförslag enligt bilaga 4 och konstaterar att nämnden avslår 
tilläggsförslaget. 
 
Ordförande frågar därefter om nämnden kan besluta enligt Johan Salminens (M) och 
Anders Karlssons (KD) tilläggsförslag enligt bilaga 5 och konstaterar att nämnden avslår 
tilläggsförslaget. 
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Reservationer 
Marianne Damström Gereben (L), Johan Salminen (M) och Anders Karlsson (KD) 
reserverar sig mot beslutet till förmån för egna förslag. 
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§ 47 
Anmälan av delegationsbeslut 
 
Kultur- och fritidsnämnden tar del av följande delegationsbeslut: 
 
KFN DEL §/2023 §§ 32-33 
 
 
 
 
 

§ 48 
Anmälan av ärendelista 
 
Kultur- och fritidsnämnden tar del av utsänd ärendelista. 
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§ 49 
Nämndinitiativ från (L) om bokningsbar fotbollsplan i 
Hagalund (KFN/2023:93) 
 
Beslut 
Kultur- och fritidsnämnden beslutar att nämndinitiativet får lämnas och tar emot det 
för beredning. 
 
Sammanfattning 
Marianne Damström Gereben (L) lämnar ett nämndinitiativ om bokningsbar 
fotbollsplan i Hagalund enligt bilaga 6. 
 
 
 
 
 

§ 50 

Nämndinitiativ från (L) om Flaggskeppet (KFN/2023:94) 
 
Beslut 
Kultur- och fritidsnämnden beslutar att nämndinitiativet får lämnas och tar emot det 
för beredning. 
 
Sammanfattning 
Marianne Damström Gereben (L) lämnar ett nämndinitiativ om Flaggskeppet enligt 
bilaga 7. 
 
 
 
 
 

§ 51 

Övrigt 
 
Inget övrigt vid detta sammanträde. 
 
 



1 av 1 

Till nämnd/styrelse: Kultur- och fritidsnämnden 

Datum:  2023-10-12 

Ärendebeteckning: KFN/2023:1 

Ärenderubrik: Verksamhetsplan och budget 

2024 

R Ö S T F Ö R K L A R I N G

Liberalerna deltar inte i dagens beslut i detta ärende med hänvisning till kommande 
eget förslag till verksamhetsplan och budget för 2024 som kommer att presenteras inför 
kommunfullmäktige den 27 november. 

Marianne Damström Gereben (L) Anne Utter (L) 

Bilaga 1 till KFN/2023-10-12 § 45

I. 
Liberalerna 



Solna den 12 oktober 2023 
KFN ärende 06 Verksamhetsplan och budget 2024 

KFN /2023:1 

Röstförklaring 

Kristdemokraterna deltar inte i beslutet om verksamhetsplan och budget för Kultur- och fritidsnämnden 
för 2024, utan hänvisar till vårt eget budgetförslag som inkommer till kommunfullmäktige i november. 

Anders Larsson 
Kristdemokraterna 

Bilaga 2 till KFN/2023-10-12 § 45



Kultur- och fritidsnämnden, 2023-10-12
Ärende KFN/2023:1: Verksamhetsplan och budget 2024

Röstförklaring

Moderaterna deltar inte i beslutet om verksamhetsplan och budget för Kultur- och 
fritidsnämnden för 2024, utan hänvisar till vårt eget budgetförslag som inkommer till 
kommunfullmäktige i november.

Johan Salminen
Moderaterna

Bilaga 3 till KFN/2023-10-12 § 45



1 av 2 

Till nämnd/styrelse: Kultur- och fritidsnämnden 

Datum:  2023-10-12 

Ärendebeteckning:  KFN/2023:48 

Ärendets rubrik: Utveckling av Överjärva gård 

till ett friluftsmuseum

T I L L Ä G G S Y R K A N D E

Liberalerna ser mycket positivt på förvaltningens förslag. 

Ett friluftsmuseum är precis i linje med det som vi önskat se på platsen. Ett av våra 
budskap i valet löd ”Vi vill göra Överjärva till Solnas Skansen” och det finns inte ett 
mer känt friluftsmuseum i Sverige än just Skansen. Skansen som med sina 
fantastiska historiska miljöer bjuder in till både lek och lärande för både unga och 
äldre. Att 4H involveras är också helt i linje med Liberalernas målbild för 
verksamheten vid gården och den inriktningen etablerades ju redan under förra 
mandatperioden.  

Samtidigt som vi är positiva så vill vi mer. 

Nu när man förhoppningsvis kommer till skott efter alla år med att ge Överjärva gård 
den omsorg den förtjänar så bör man se till fler aspekter än i det lagda förslaget. 

Vi tänker dels på kommunikationer. Överjärva gård är idag en ganska otillgänglig 
plats för den som saknar bil. Därför vill vi att Solna stad verkar för att få dit en 
busslinje på de tider som man kan tänka att gården lockar flest besökare. Därtill är 
det viktigt att få på plats en gång- och cykelväg också längs den sista delen av 
Överjärva gårdsväg (där vägen passerar över golfbanan). Den blandtrafik man idag 
har på den smala vägen medför risker och värre blir det när besökstalen kan 
förmodas öka. Gång- och cykelvägar nämns närmast i förbigående i ett förslag till 
utredning. I stället borde man inse det uppenbara behovet och anlägga denna gång- 
och cykelväg snarast – utan särskild utredning. 

Vi tycker samtidigt att man redan nu bör planera och göra plats för verksamhet som 
riktar sig till lite äldre barn och tonåringar. I tillägg till befintliga aktörer vid gården bör 
man därför etablera samarbete med sådana som exempelvis Friluftsfrämjandet, 
Scouterna och Fältbiologerna. Det är viktigt att ta med sådana aktörer tidigt i 
planeringen eftersom det kan påverka hur man utformar lokaler och utemiljö så att 
det passar exempelvis deras lägerverksamheter. 

Härvidlag bör man tidigt i arbetet ta med både Rödingarna och Inspektorsbostaden i 
planeringen så att även de lokalerna kommer till användning på ett bra sätt. 

Bilaga 4 till KFN/2023-10-12 § 46

I. 
Liberalerna 



2 av 2 
 

 

Vi vill också att man tydligare uttrycker att det ska finnas en permanent närvaro av 
mångfald av djur på Överjärva gård inklusive hästar och får. Samma sak gäller att en 
biodlarverksamhet bör finnas vid gården och den får gärna integreras i 4H-gårdens 
eller Naturskolans verksamheter för att bidra till det pedagogiska innehållet. 
 
Kulturlandskaparna och fåren verkar gå en osäker framtid till mötes. I visionen nämns 
föreningen Kulturlandskaparna enbart som en aktör i dagens organisationsschema. 
Kulturlandskaparna har funnits vid gården med sina får och byggnader som hör 
fårskötseln till under så pass lång tid att man satt sin tydliga prägel på den upplevelse 
man får av att besöka gården. Fåren hör till gården. Däremot kan man med fördel 
minska antalet får eftersom verksamheten med produktion av kött och ull med tiden 
har växt till att bli mycket omfattande.  
 
Slutligen får man inte glömma bort att lyfta fram det faktum att Överjärva gård utgör 
en entré till Igelbäckens naturreservat. Här skulle man exempelvis kunna 
åskådliggöra det med ett naturrum eller motsvarande. 
 
 
Liberalerna yrkar med hänvisning till ovanstående bifall till förvaltningens förslag 
rörande utveckling av Överjärva gård till ett friluftsmuseum och i tillägg till detta  
  

1. att kultur- och fritidsnämnden hemställer hos kommunstyrelsen om att staden 
anlägger en gång- och cykelväg också längs den sista delen av Överjärva 
gårdsväg (där vägen passerar över golfbanan) – utan att invänta en eventuell 
utredning av frågan. 
 

2. att kultur- och fritidsnämnden hemställer hos kommunstyrelsen om att staden 
ska arbeta för att få en busslinje till Överjärva gård vid vissa tider. 
 

3. att programarbeteshandlingen kompletteras med att det ska finnas plats för 
tonårsverksamhet som är i linje med Överjärva gårds inriktning och att man i 
det syftet ska etablera samarbete med sådana aktörer som exempelvis 
Friluftsfrämjandet, Scouterna och Fältbiologerna. 
 

4. att programarbeteshandlingen kompletteras med att det ska finnas en 
mångfald av djur inklusive hästar och får vid gården samt att 
Kulturlandsskaparna även fortsättningsvis ges plats. 

 
5. att programarbeteshandlingen kompletteras med att det vid gården ska finnas 

en biodlarverksamhet som gärna kan integreras i 4H-gårdens eller 
Naturskolans verksamheter. 

 
6. att programarbeteshandlingen kompletteras med att man lyfter fram och 

utnyttjar det läge som Överjärva gård har som en av entréerna till Igelbäckens 
naturreservat – exempelvis genom att bygga ett naturrum eller motsvarande.  

 
 
 
 
Marianne Damström Gereben 
Liberalerna 
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Ärende 7:  Utveckling av Överjärva gård till ett friluftsmuseum 

Tilläggsyrkande 
Vi ställer oss bakom inriktningen i ärendet. Överjärva gård är ett av Solnas viktigaste kulturminnen och 
måste förvaltas och utvecklas med hänsyn till sitt kulturhistoriska värde. Det är av högsta vikt att 
utvecklingen av en så kulturhistorisk miljö görs varsamt och med respekt för dess årsringar. Gällande 
ladugården, som är av kulturhistorisk vikt, behöver lämpligheten att sätta upp eventuella solceller utredas 
på ett adekvat sätt med rätt expertis inkopplad. 

Att stärka verksamheten på gården med mer djur, 4H och samverkan med våra ridklubbar är en viktig 
inriktning som vi värnar om. Vi har påbörjat renoveringen av ladugården och för att lyfta verksamheten på 
gården finns ytterligare behov av upprustning i syfte att fylla gården med mer verksamhet. För att kunna 
möta det förväntat ökade antal besökare finns ett behov av moderna faciliteter i form av toaletter. 

Vi hoppas fortsatt att år 2025 uppmärksamma ladugårdens 200-årsjubileum och därmed ståndsmässigt fira 
Överjärva gård. 

Programmet är bra men saknar en budget för vad genomförandet och den löpande driften kommer att 
kosta kultur- och fritidsnämnden. I ställningstagandet för ett programarbete behöver nämnden kunna 
överblicka vad detta innebär för övrig verksamhet i nämnden. 

 Man kan heller inte överblicka vilka investeringar som planeras i programmet, varken gällande ekonomi 
eller tidshorisont. Processen för investeringar som programmet redovisar under rubriken ekonomiska 
förutsättningar bör därför kompletteras med kontrollstationer i samband med delårs- och årsredovisningar 
där de faktiska utfallet av investeringar redovisas.  

En mer transparent och demokratisk ordning hade varit att programarbetet hade tagits efter att 
budgetramar fastställts i kommunfullmäktige. Med anledning av detta ser vi ett behov av att 
driftskostnader och investeringar återrapporteras till nämnden vid senare tidpunkt där även prognosen 
över intäkter från potentiella hyresgäster redovisas.  

Vi yrkar bifall till förvaltningens förslag med följande tillägg: 

Att kultur- och fritidsnämnden uppdrar till förvaltningen att löpande återkomma till nämnden 
med redovisningar av vad de ekonomiska konsekvenserna (såväl gällande investeringar som 
drift) av programmets genomförande blir för kultur och fritidsnämndens verksamhet, 

Att Överjärva gård får adekvata toaletter som möjliggör större evenemang och därmed högre 
besökarantal, 

Att utredningen av solceller tar hänsyn till ladugårdens kulturhistoriska värde, 
Att år 2025 uppmärksamma ladugårdens 200-årsjubileum och därmed ståndsmässigt fira 

Överjärva gård. 

Johan Salminen Anders Larsson 
Moderaterna Kristdemokraterna 
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 Till nämnd/styrelse: Kultur- och fritidsnämnden 

Datum: 2023-10-12 

Rubrik: Bokningsbar fotbollsplan  

i Hagalund 

N Ä M N D I N I T I A T I V

Bakom fd Sunnanskolan i Hagalund finns en fotbollsplan som i slutet av 2022 nyinvigdes 

efter att den hade renoverats och grusunderlaget ersatts med konstgräs. Detta ingick som en 

del i ett paket som förbättrade utemiljön i Hagalund. Andra delar som ingick var ett nyanlagt 

utegym, en basketpitch samt upprustning av närliggande grillplats och rosenträdgård. 

Fotbollsplanen har blivit populär och används dels spontant av boende i området och dels av 

fritidsgården Fabrik38 som finns lite längre bort längs Hagalundsgatan. 

Det är idag inte möjligt att boka den här fotbollsplanen vilket försvårar för idrottsföreningar att 

använda sig av den i sin verksamhet. Önskemål har framförts om att fotbollsplanen bakom fd 

Sunnanskolan åtminstone under vissa timmar under veckan ska vara bokningsbar för 

organiserad föreningsidrott. 

Förslag till beslut 

Liberalerna yrkar mot bakgrund av ovanstående: 

• att nämnden uppdrar åt förvaltningen att ordna så att fotbollsplanen bakom
Sunnanskolan läggs in i bokningssystemet och blir bokningsbar åtminstone vissa
timmar under veckan.

Marianne Damström Gereben (L) 

Bilaga 6 till KFN/2023-10-12 § 49
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 Till nämnd/styrelse: Kultur- och fritidsnämnden 

Datum: 2023-10-12 

Rubrik: Flaggskeppet 

N Ä M N D I N I T I A T I V

På Hagalundsgatan 9 i Signalistens fastighet finns en samlingslokal som i folkmun kallas för 

”Flaggskeppet”. Ursprungligen var lokalen avsedd att vara tillgänglig för föreningar och 

boende i området där man också under ett antal år kunde hyra in sig för kortare tid och 

enstaka aktiviteter. 

Idén kom till redan under början av 90-talet från den enkät som gick till alla boende i 

Hagalund och kallades för ”Hagalundsboken”. I augusti 1996 kunde Flaggskeppet invigas av 

självaste Kungen. I december samma år tog Signalisten över lokalen från kommunen som 

fram till dess varit ägare. Under ett antal år flöt verksamheten på men i samband med att 

Signalisten gjorde om en del av lokalen till kontor och tog bort köket, så blev det färre 

uthyrningar och med det minskad verksamhet. 

Idag är denna samlingslokal exklusivt uthyrd till EN hyresgäst vilket har gjort att den är 

otillgänglig för de ursprungliga målgrupperna. Detta tycker Liberalerna är djupt beklagligt 

eftersom det finns en stark önskan från de boende i området om fler samlingslokaler. 

Liberalerna tycker samtidigt att det är viktigt att föreningslivet har goda förutsättningar för sin 

verksamhet och där ingår bland annat tillgång till lokaler. 

Förslag till beslut 

Liberalerna yrkar mot bakgrund av ovanstående: 

• att nämnden uppdrar åt förvaltningen att verka för att Flaggskeppet åter igen blir
tillgänglig som bokningsbar samlingslokal för föreningar och boende i området.

Marianne Damström Gereben (L) 

Bilaga 7 till KFN/2023-10-12 § 50

L 
liberalerna 
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